

Establishes an ad hoc Committee composed of the following seven Members of the United Nations: Brazil, Denmark, France, Lebanon, Poland, the United States of America and the Union of Soviet Socialist Republics;

Requests the members of the *ad hoc* Committee each to nominate as its representative a person specially versed in this matter; and

Instructs the Committee

1. To examine if the purpose of Council resolution 158 (VII) may be met by other procedures than by the conclusion of a single international convention;

2. To study the draft convention prepared by the Secretary-General, with the comments of Governments and of the International Refugee Organization, and thereafter to prepare a draft or, if necessary, any other proposals in case the drafting of a convention is not practicable; and

3. To place such draft convention or any other proposals before the Council at its ninth session if feasible.

210 (VIII). Implementation of recommendations on economic and social matters

*Resolution of 18 March 1949
(document E/1307)*

The Economic and Social Council,

1. *Having considered* General Assembly resolution 119 (II) of 31 October 1947,

2. *Recognizing* that it may become necessary to reconsider any procedure established at this stage when sufficient experience of its working has been gained,

3. *Requests* the Secretary-General to transmit to Member Governments not later than 1 October of each year:

(i) A list of the recommendations of the General Assembly and of the Council on economic and social matters adopted during the year ending 1 September and requiring specific action by Governments, drawing attention to the fact that in certain cases the relevant information will have been requested from Members in a different context;

(ii) A list of previous recommendations of the General Assembly and of the Council on which in the Secretary-General's opinion further reports on continuing action by Governments under this resolution are necessary;

(iii) A list showing previous recommendations, not falling under (ii) above, which are yet to be implemented or which require further action by the particular Government to which each communication is addressed; and

4. *Requests* Member Governments to report on the steps taken to give effect to the recommendations transmitted to them by the Secretary-General under paragraph 3 above in time for their

Crée un Comité spécial composé des sept Membres des Nations Unies désignés ci-après: Brésil, Danemark, France, Liban, Pologne, Etats-Unis d'Amérique et Union des Républiques socialistes soviétiques;

Invite chacun des membres de ce Comité spécial à désigner comme représentant une personnalité particulièrement compétente en la matière; et

Charge le Comité

1. D'examiner si d'autres procédures que la conclusion d'une convention internationale unique peuvent répondre à l'objet de la résolution 158 (VII) du Conseil;

2. D'étudier le projet de convention établi par le Secrétaire général ainsi que les observations des Gouvernements et celles de l'Organisation internationale pour les réfugiés et de préparer par la suite un projet ou, le cas échéant, toute autre proposition, si la rédaction d'une convention s'avère impossible;

3. De présenter ce projet de convention ou toutes autres propositions au Conseil à sa neuvième session, si possible.

210 (VIII). Mise en œuvre de recommandations au sujet de questions économiques et sociales

*Résolution du 18 mars 1949
(document E/1307)*

Le Conseil économique et social,

1. *Ayant examiné* la résolution 119 (II) adoptée par l'Assemblée générale le 31 octobre 1947,

2. *Reconnaissant* qu'il pourrait devenir nécessaire de remettre à l'étude toute procédure établie au stade actuel, lorsqu'on bénéficiera d'une expérience suffisante du fonctionnement de cette procédure,

3. *Prie* le Secrétaire général de transmettre aux Gouvernements Membres, le 1er octobre de chaque année au plus tard:

i) Une liste des recommandations adoptées par l'Assemblée générale et le Conseil pendant la période d'un an finissant le 1er septembre sur des questions économiques et sociales, et nécessitant, de la part des Gouvernements, certaines mesures précises, liste qui attirerait l'attention sur le fait que, dans certains cas, les renseignements concernant ces mesures auront été demandés ailleurs aux Etats Membres;

ii) Une liste des recommandations antérieures de l'Assemblée générale et du Conseil à propos desquelles, de l'avis du Secrétaire général, il serait nécessaire d'obtenir de nouveaux rapports sur les mesures que les Gouvernements continuent de prendre en application de cette résolution;

iii) Une liste indiquant les recommandations antérieures n'appartenant pas à la catégorie indiquée à l'alinéa ii) ci-dessus, qui demandent encore à être mises en œuvre ou qui nécessitent de nouvelles mesures de la part du Gouvernement auquel chaque communication est adressée;

4. *Invite* les Gouvernements Membres à lui faire rapport sur les mesures qu'ils ont prises pour donner suite aux recommandations à eux transmises par le Secrétaire général en application du para-

replies to reach the Secretary-General by 1 March of the year following receipt of the Secretary-General's communication, and to arrange their report in such a form as to assist the Secretary-General in compiling the annotated list referred to in paragraph 5 (ii) and (iii) below ;

5. *Further requests* the Secretary-General :

(i) To circulate the full text of the reports received from Member Governments under paragraph 4 above immediately on receipt ;

(ii) To transmit to the Council not later than 1 May of each year a report containing :

(a) A fully annotated list to serve as an index to all the reports received under paragraph 4 above before 1 March of the same year and indicating in what other context information has been supplied which does not appear in these reports ;

(b) A factual statement regarding the extent to which Governments have not reported on the implementation of the recommendations transmitted to them under paragraph 3 above ;

(iii) To arrange the list referred to in paragraph 5 (ii) so that it will show :

(a) Which resolutions deal only with requests for factual information ;

(b) The extent of compliance to requests falling under paragraph 5 (iii) (a).

211 (VIII). Relations with and co-ordination of specialized agencies

*Resolution of 17 February 1949
(document E/1178)*

The Economic and Social Council

Takes note of the reports of the Secretary-General on general co-ordination matters¹, and on arrangements for programme co-ordination between specialized agencies and regional economic commissions², and of the fourth report of the Administrative Committee on Co-ordination³; and

Requests the Secretary-General to transmit the records of the Council's discussion⁴ to the Administrative Committee on Co-ordination and to the specialized agencies.

212 (VIII). Convention on the Privileges and Immunities of the Specialized Agencies: annex relating to the International Refugee Organization

*Resolution of 9 March 1949
(document E/1253)*

The Economic and Social Council,

Taking note of General Assembly resolution 179 (II) of 21 November 1947, which approved a

¹ See document E/1114.

² See document E/1091.

³ See document E/1076.

⁴ See document E/SR.241 and 242.

graphe 3 ci-dessus, à temps pour que leurs réponses parviennent au Secrétaire général pour le 1^{er} mars de l'année suivant la réception de sa communication et à donner à leurs rapports une présentation qui aide le Secrétaire général à établir la liste annotée dont il est question aux alinéas ii) et iii) du paragraphe 5 ci-dessous ;

5. *Prie en outre* le Secrétaire général :

i) De distribuer le texte complet des rapports envoyés par les Gouvernements Membres en exécution du paragraphe 4 ci-dessus, dès qu'il les aura reçus ;

ii) De transmettre au Conseil, le 1^{er} mai de chaque année au plus tard, un rapport contenant :

a) Une liste entièrement annotée qui servira d'index pour tous les rapports reçus en application des dispositions du paragraphe 4 ci-dessus avant le 1^{er} mars de la même année et indiquera où ont été fournis les renseignements qui ne figurent pas dans ces rapports ;

b) Des renseignements sur la mesure dans laquelle les Gouvernements n'ont pas fait rapport sur la mise en œuvre des recommandations à eux transmises en vertu du paragraphe 3 ci-dessus ;

iii) De disposer la liste mentionnée au paragraphe 5 ii) de façon à faire ressortir :

a) Quelles sont les résolutions qui n'ont trait qu'à des demandes de données de fait ;

b) Dans quelle mesure les Gouvernements se sont conformés aux demandes de la catégorie indiquée à l'alinéa iii) a) du paragraphe 5.

211 (VIII). Relations avec les institutions spécialisées et coordination de leur action

*Résolution du 17 février 1949
(document E/1178)*

Le Conseil économique et social

Prend acte des rapports du Secrétaire général sur les questions générales de coordination¹ et sur les dispositions à prendre en vue de coordonner les programmes de travail des institutions spécialisées avec ceux des commissions économiques régionales², ainsi que du quatrième rapport du Comité administratif de coordination³; et

Invite le Secrétaire général à faire tenir les comptes rendus des délibérations du Conseil⁴ au Comité administratif de coordination ainsi qu'aux institutions spécialisées.

212 (VIII). Convention sur les privilèges et immunités des institutions spécialisées: annexe relative à l'Organisation internationale pour les réfugiés

*Résolution du 9 mars 1949
(document E/1253)*

Le Conseil économique et social,

Prenant acte de la résolution 179 (II) du 21 novembre 1947, par laquelle l'Assemblée générale

¹ Voir le document E/1114.

² Voir le document E/1091.

³ Voir le document E/1076.

⁴ Voir les documents E/SR.241 et 242.